
ALLEEN DE UITGESPROKEN VERSIE IS VAN TOEPASSING 

 

Voorzitter, 

We bijten het spits weer af vandaag en dat zullen we voorlopig nog wel blijven 
doen! Deze keer nog zonder gebruikmaking van AI.  

Rijswijk wordt geconfronteerd met een enorme vermindering van gelden uit het 
Gemeentefonds. Beter voor Rijswijk ziet graag een sluitende begroting voor 
2025 en daarbij een beperkte lastenstijging voor onze burgers. 

De realiteit die deze vermindering met zich meebrengt is dat dit echt door vele 
inwoners gevoelt zal worden in onze stad. Beter voor Rijswijk hoopt dat het 
nieuwe kabinet op de derde dinsdag van september met toch wat positievere 
berichten komt.  

De gemeente Rijswijk, wij als hoogste orgaan samen met het college moeten 
dan ook alles in het werk stellen om goede keuzes te maken, waarbij zoveel 
mogelijk het collegeprogramma leidend zal zijn. 

 
Wellicht zorgt dit voor wat vuurwerk op de inhoud. Vraag: Over vuurwerk 
gesproken voorzitter, wanneer komt er weer een demo vuurwerkshow? Samen 
met onze Rijswijkse vuurwerkhal, zoals dat jaren geweest is. Het is toch gek dat 
dit in andere gemeente wel gebeurd en hier niet. Kunt u dit oppakken? Zo nee, 
waarom niet? 
 
 
Wonen en leven in Rijswijk. 

We gaan bouwen, bouwen en nog meer bouwen, want we hebben heel veel ruimte 
nodig om aan de vraag te kunnen voldoen. Er moet een goede verhouding zijn 
tussen sociaal, middensegment en het hogere segment. Op deze wijze krijgen we de 
gewenste diversiteit in de wijken. En voorzitter, vergeet vooral niet dat we ook 
willen doorrijden in het verkeer! 

Voorzitter, 

Onderwijs 

Het aantal inwoners van Rijswijk is al gestegen tot boven de 60.000 en zal de 
komende jaren verder toenemen. Dat betekent ook aandacht voor de behoefte aan 



onderwijs. Steeds meer gezinnen hebben moeite om hun kinderen op Rijswijkse 
scholen te krijgen. 

Het is al eerder gevraagd vanuit mijn fractie. 

Vraag: Heeft u in uw kontakten met schoolbesturen kunnen afspreken om het 
postcodebeginsel te hanteren? Rijswijkse kinderen zouden dan voorrang krijgen 
zodat ouders niet vele autokilometers moeten afleggen om hun leerplichtige 
kinderen elders onder te brengen? Middelbare scholen en omliggende gemeenten 
hanteren dit ook. 

Beter voor Rijswijk hoopt dat de JEF (jeugd educatie fonds) doorgaat onder het 
nieuwe kabinet omdat alle gemeentes al moeten bezuinigen en het programma 
schoolmaaltijden bij vele scholen een groot succes is. 

Vraag: Kan de wethouder vertellen hoeveel scholen in Rijswijk gebruik maken van 
deze regeling? 
Voorzitter 

Sport 

Beter voor Rijswijk is heel blij dat ondanks het zware financieel moeilijke tijden 
het tweede kunstgrasveld voor vredenburch terug zien op de begroting. 
Dat is hoognodig met de groei van onze stad. Zo houden we onze inwoners vitaal. 
Ook zijn we blij met door de aangenomen motie op de Marimbahal en kijken we uit 
naar de uitwerking daarvan. 

In het debat kwam vaak een verouderd behoefte onderzoek naar voren die 
gebaseerd was op bewoners aantal van 60.000. 

Daarom komt Beter voor Rijswijk met een motie voor een aanvullend behoefte 
onderzoek voor de binnensport. Om de kosten van de onderzoek minimaal te 
houden ziet Beter voor Rijswijk graag dat dit gedaan word door studenten van 
bijvoorbeeld de hoge school of universiteit. 

Voorzitter, 

Zorg 

Voor Beter voor Rijswijks is goede zorg heel belangrijk en gaat vooral uit van 
eigen kracht en zelfredzaamheid. Waar nodig een rol voor de gemeente met 
betrekking tot zorg en ondersteuning. 

Rijswijk wordt ook geconfronteerd hebben met de effecten van de toename van het 
aantal ouderen. Het ouderenbeleid moet gericht op zelfredzaamheid. 



Mocht dit problematisch worden terwijl er een WLZ indicatie afgegeven is ,dan 
kan gekozen worden voor verpleeghuiszorg, thuis of het alternatief, verhuizen naar 
een woonzorgcentrum. 

In Rijswijk maakt een grote zorgaanbieder daar al grote stappen in : thuis blijven 
wonen en te leven zoals u lief is. 

Voorzitter, Beter voor Rijswijk pleit zoals meerdere partijen al enkele jaren voor 
meer fysieke locaties voor huisartsen. Iedere Rijswijker moet recht hebben om 
toegang te hebben tot de 1e lijns zorg van een huisarts. Met belangstelling kijkt 
Beter voor Rijswijk uit naar de uitkomsten van het onderzoek voorzieningen in 
onze stad. Vraag: Wanneer kan de Raad te resultaten tegemoet zien? 
Voorzitter, 

Jeugdzorg 

Vanaf 2015 zijn alle gemeenten verantwoordelijk voor de jeugdzorg en 
opvoedingsondersteuning. 
De Overheid heeft nagelaten, de fikse zak geld voor de jeugdzorg mee te geven . 
Mede daardoor komt ook Rijswijk in navolging van vele andere gemeente in zwaar 
weer. 

De jeugdhulp is in 2023 met ongeveer 5 duizend jongeren gestegen. Helaas zet 
deze stijgende lijn door. Beter voor Rijswijk ziet uit naar het aangevraagde gesprek 
met de wethouder en de gemeenteraad direct na het zomerreces.  

Waar staan we en waar willen we heen met de jeugdzorg in Rijswijk. Ook hier 
Helaas zijn moeilijke en pijnlijke keuzes onvermijdelijk. 

Een van relatief goedkope hulp de buurtgezinnen daar kan Beter voor Rijswijk 
niets terug vinden met het geraamde bedrag van 50.000 euro. 

Een motie, met voorbeelden van financiële dekking dienen we samen met 
PvdA, D66 en Wij in. 

Buurtgezinnen hebben namelijk bewezen dat deze hulp heel waardevol is en 
relatief weinig kost! 
Voorzitter, 

Verkeer, parkeren en veiligheid 

De kruising Volmerlaan met Treubstraat en Kesslerpark. 

Tijdens de behandeling van de plannen op het Kesslerpark in het forum heeft 
collega Braam aangegeven dat een al dan niet tijdelijke aanpassing van de 



rijstroken op de Volmerlaan zou komen die zorgen voor een verbeterde 
doorstroming. 

De wethouder gaf aan dat daarvoor middelen in de begroting zijn opgenomen, maar 
pas voor 2028.Beter voor Rijswijk doet een voorstel om dit proces te vervroegen. 
20288 is echt veel te laat en dient daarvoor in tweede termijn een motie in. 

 

Voorzitter 0ok Rijswijk blijkt zich te hebben aangesloten bij de Gemeenten die 
aandringen illegale fatbikes van de weg af te halen. 

Vraag: Bent u bereid, in samenhang met Rijswijkse scholen ouders er op te wijzen 
dat deze gevaarlijke ondingen,  veelal illegaal zijn en niet verzekerd? Veel jonge 
kinderen rijden rond als kamikazepiloten. De ouders, zijn hiervoor 
verantwoordelijk en kunnen, indien zij schadeplichtig zijn in ernstige problemen 
komen.  

 

Voorzitter,  

Rijswijk heeft een parkeerregime waarbij betaald moet worden. Het blijkt dat met 
de intensieve controles van de scanauto’s sommige kentekens en haar eigenaren 
niet kunnen worden opgespoord. 

Beter voor Rijswijk kreeg zelfs klachten dat kentekenplaten worden omgewisseld 
om boetes te voorkomen. Beter voor Rijswijk zal een motie indienen om het 
gebruik van wielklemmen mogelijk te maken. 

Den Haag gaat op het parkeerterrein van het Zuiderpark, op geringe afstand van 
Rijswijk, betaald parkeren invoeren vanwege de overlast van vooral busjes. 

U voelt hem al….. 

De verwijderingskosten van de wielklemmen dienen met de naheffing in rekening 
worden gebracht zodat het voor de gemeente geen financieel nadelige gevolgen 
heeft. 

Voorzitter, Beter voor Rijswijk verzoekt al jaren kwetsbare wegen aan te pakken 
om op fysieke wijze de snelheid te beperken . Naar aanleiding van een rits 
ongevallen splitsing Schaapweg / generaal Spoorlaan wederom onder aandacht 
gebracht. De antwoorden waren bedroevend, daar kan je niets mee. 



Opnieuw dringt Beter voor Rijswijk aan voor intensieve handhaving. Controles op 
het gebruik van lachgas en andere troep rondom de Schilp en andere locaties draagt 
niet bij aan de verkeersveiligheid.  

Al jaren geleden beloofde de toenmalig Wij wethouder de Raad dat er 8 
snelheidscamera’s zouden komen. Dit had hij uit onderhandeld. Vraag: Waar 
blijven de camera’s, hij heeft deze toezegging aan de Raad niet uit zijn duim 
gezogen? 

Graag uw reactie 

Voorzitter, 

Vorig jaar heeft de Raad, na een uitvoerige lange discussie besloten dan de Rijnweg 
niet voor autoverkeer afgesloten zou worden. Beter voor Rijswijk is met vele 
bewoners is gesprek waarbij overduidelijk gebleken is dat afsluiting onwenselijk 
zou zijn. 

Bijna een jaar verder, en er is nog niets veranderd daar. Hoe lastig is het om een 
verbod voor vrachtauto’s in te stellen, eenvoudige verkeer remmende maatregelen 
aan te brengen zoals dit is gedaan aan de Soestdijksekade in Den Haag en het 
havengebied van Scheveningen. 

De kosten van het verkeersveiliger maken van de Rijnweg gaat nu in de miljoenen 
lopen. Kunt u de Raad geruststellen en gewoon de aangenomen motie uitvoeren. 
Kost weinig en ga na een jaar eens evalueren in plaats van 1.7 miljoen te reserveren 
 
Voorzitter, 

Dierenwelzijn 

Het is goed dat Beter voor Rijswijk al 10 jaar Dierenwelzijn op de kaart heeft gezet 
en beloond in de verkiezing van de meest hond-vriendelijke gemeente in 
Nederland” 

De hondenspeeltuin aan de schaapweg is succesvol. Eenzaamheid van Rijswijkers 
wordt daar tegen gegaan vanwege de sociale contacten die daar ontstaan. Beter 
voor Rijswijk pleit voor uitbreiding van dit soort plekken. 
Voorzitter, we begrijpen dat alles geld kost. Maar het zou fijn zijn als de 
hondenlosloopplekken veilig zijn voor onze viervoeters.  
We zien graag dat de kruipers of wel grasaren worden verwijderd, zeker op plekken 
waar honden los mogen lopen. Deze kunnen echt ernstige gezondheidsschade 
toebrengen aan honden . Kunt u toezeggen dat dit wordt opgenomen in de 
maaiwerkzaamheden? We zullen hiervoor eventueel een motie indienen in tweede 
termijn. 



Voorzitter, onze Kinderboerderij Het Akkertje. Wordt na 20 jaren ook eindelijk 
opgeknapt. Heel erg fijn! Daar hebben mens en dier plezier van. 

Voorzitter, 

Als laatste, reeds lange tijd maakt Beter voor Rijswijk zich zorgen over de 
financiële situatie van het Rijswijkse museum. Meerdere malen heeft de wethouder 
toegezegd in gesprek te gaan om eindelijk de zaak financieel op orde te krijgen. 

Vraag: Worden de duidelijke afspraken die met de Gemeenteraad zijn gemaakt nu 
nagekomen? Het was immers een strakke voorwaarde.  Is de achterstallige rente nu 
betaald? Worden de aflossingen nu betaald? Gaarne een antwoord ter 
geruststelling. 

Voorzitter, tot zover de bijdrage van Beter voor Rijswijk en zien uw beantwoording 
op onze vragen en reacties op de moties met meer dan veel belangstelling tegemoet. 
 


